
Zápis ze setkání pastorační rady farností Červený Kostelec a Boušín 

Datum konání: 21. 11. 2023 

Přítomni: P. Miloslav Brhel Tomáš Vlček Omluveni: Marie Hubálková 

 P. Pavel Jelínek Štěpán Štěpán    
 Petr Svoboda Monika Machová Host na 1. bod programu: Jan Mach st. 

 Otakar Regner Eva Hejnová    
 Miroslav Wajsar Zuzana Křečková    
 Hana Kábrtová Marcel Dostál    
 Vít Hertl Lukáš Holub    
 

Program jednání: 
1. Události do konce roku 
2. Připomínka listopadu 89 v kostele 
3. Dořešení podnětů z minula  
4. Advent, Vánoce a kalendář farnosti 2024 
5. Řešení podnětů od členů pastorační rady 

 

Ad 1. Události do konce roku 
Otec Miloslav připomenul akce do konce roku: 

- So 25. 11. Svatocecilský koncert 18:00 
- Ne 3. 12. Při mších žehnání adventních věnců 
- Ne 17. 12. Otevřená věž (13:00 - 14:30) 
- Ne 24. 12. Otevřený kostel s Betlémským světlem +   zpěv koled „Večer chval“ (13:00 – 16:00) 
- Út 26. 12. Koncert Cimbálovky (17:00)  
 

Ad 2. Připomínka listopadu 89 v kostele 
o Pan Jan Mach st. přišel pastorační radě představit myšlenku a návrh možného připomenutí 

listopadu 1989 v našem kostele. Pastorační rada po několika dotazech odsouhlasila, že 
v našem kostele bude vzadu u zpovědnice vytesán do dlažby text žalmu 126 jako připomínka 
významných událostí listopadu 1989. Pastorační rada doporučila, aby bylo po realizaci poblíž 
umístěno po nějakou dobu jednoduché vysvětlení. 
 

Ad. 3. Dořešení podnětů z minula 
o Prosba o oživení mše svaté zařazením dalších ordinárií 

o Varhaníci občas zařadí Ebenovo ordinárium. 
o Nový koordinátor Noci kostelů 

o Novým koordinátorem Noci kostelů bude Tereza Vlčková. Členové PR už budou shánět 
nápady do programu Noci kostelů. Prosíme farníky s nápadem, aby ho předali někomu 
z členů PR nebo koordinátorce Tereze Vlčkové. 

 

Ad 4. Advent, Vánoce a kalendář farnosti 2024 
o V adventu budou po tři úterky od 6 hodin rorátní mše při svíčkách. Pastorační rada rozhodla, 

že dvě z nich budou s hudebním doprovodem a jedna bude tichá. Po mších bude na faře pro 
všechny možnost pohoštění. 

o V adventu budou opět dvě sbírky, na TV Noe a Mary’s Meals. 
o Po tři adventní neděle bude navečer v kostele ztišení: 

o modlitba Večerních chval (nešpor) 



o zpěvy z Taizé  
o modlitba s hudbou 

o Na Štědrý den, když je kostel otevřen budou pro příchozí na stolku k dispozici lístečky s citáty 
a letáčky z Brněnské tiskové misie.  

o Pastorační rada odsouhlasila vánoční pořad bohoslužeb. Všechny mše budou jako obvykle, 
jen 24. 12. bude v Červeném Kostelci ráno mše pouze v 8:00. Přesný rozpis je na webu 
a nástěnce. 

o Pastorační rada vybrala termíny některým akcím farnosti pro rok 2024. Kalendář farnosti je 
na nástěnkách a na farním webu. 

 

Ad 5. Řešení podnětů od členů pastorační rady 
o Místnost pro adoraci v kostele u staré zpovědnice 

PR schválila, že má cenu se zabývat myšlenkou na úpravu místnosti u staré zpovědnice 
na kapli pro adoraci. Zatím to však neznamená jistotu úprav. Členové PR do příštího 
setkání sepíší pro a proti, nápady, souvislosti. Celá věc se bude dále řešit na příští 
pastorační radě. Pokud by se v budoucnu schválila, bude se zvažovat, zda ji také 
využít jako nouzové místo pro rodiče s dětmi, kteří by jinak stáli venku před 
kostelem. 

o Informace o adoraci v kapli na Koubovce 
o Pan Petr Svoboda přednesl pastorační radě statistickou zprávu ohledně adorace 

v kapli v Centru sv. P. Pia. 
o Návrh do kalendáře na příští rok 

o Do kalendáře farnosti je nově zařazeno žehnání babičkách na svátek svaté Ludmily. 
V roce 2024 to tedy bude při mši v pondělí 16. 9. 

o Ozvučení v kostele 
o Pokud by někdo z farníků měl problém s ozvučením v kostele, může se obrátit na 

otce Miloslava nebo na členy PR, kteří informaci předají otci Miloslavovi, který 
stížnosti schraňuje a má přehled, kde by mohl být případný problém. 

o Farní zpravodaj 
o PR se zamýšlela nad novým podnětem vydávání farního zpravodaje. Původní 

myšlenka byla vydávat měsíčně farní zpravodaj v tištěné podobě. Po mnoha 
otázkách však toto téma zůstává otevřené. Hlavním otazníkem je, zda by byl zájem 
lidí a kdo by se toho ujal. V této souvislosti se PR také zamýšlela nad současným 
přispíváním do městského zpravodaje. Podnět zůstává v řešení. Nyní prosíme 
farníky, zda by se členům PR vyjádřili, jestli by měli o farní zpravodaj zájem, 
případně, zda by měl někdo zájem stát se „farním redaktorem“. 

o Sv. přijímání Josífka a Verunky Kábrtových 
o Pastorační rada doporučila, že bude vhodné ohlásit, že Verunka s Josífkem budou 

chodit ke svatému přijímání. O. Miloslav jednal na biskupství, o. biskup dal souhlas. 
o Termín jednání pastorační rady se bude ohlašovat v ohláškách, aby na nás farníci mohli myslet 

v modlitbě. 
 

Termín příštího setkání: 30. 1. 2024 v 19:15 
Zapsala: Monika Machová 


